
 

 

 

 

 

Referat fra møde i Kontaktudvalget Sygehus Thy-Mors, og Thisted, Morsø 

og Jammerbugt Kommuner torsdag den 28.05.2009 

 
 

 
1. Godkendelse af referat fra 24.02.09 

Godkendt 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 
 

3. Status og orientering på arbejdet i de enkelte fora v/formændene (referater 
vedlagt): 
- Forum for god samarbejdspraksis: har drøftet problematikken ifm sen stuegang især 
om fredagen – bedre dialog mellem sygehus og kommune er ønskeligt. Aftalt at Ole 
Mygind tager problematikken op med de ledende overlæger. 
 
- Forum for sundhedsfremme og forebyggelse: kursus planlagt ifm forebyggelse af 
selvmord – der er givet 2 pladser til kommunerne med henblik på samarbejdet 
fremadrettet. 
Der bliver opsat en informationstavle i forhallen på sygehuset ifm KRAM. Projekt 
”Gravid overvægtig”, er i gang med hold 4. 
Der er udarbejdet en Årsplan over mærkedage i Morsø, Thisted Kommune og Sygehus 
Thy-Mors – har sammen valgt at sættes fokus på alkohol i uge 40. 
 
- Forum for genoptræning: aftalt at der i første omgang er sat fælles fokus på 
knæalloplastik – mellem 1 og 6 uger efter operation bliver patienterne henvist til almen 
genoptræning. Fremtidige fokusområder fastlægges på næste møde. 
 
- Forum for hjælpemidler: Har drøftet Samarbejdsaftalen – der er en del uafklarede 
områder. 
Aftalt at albuestokke fordeles til lægepraksis, herefter er det den enkelte praksis der 
administrerer udlånet af stokkene. Efterfølgende er der forespurgt til muligheden for lån 
af rollatorer og gangstativer. Dette undersøges nærmere.  
Problematikken omkring hjemmebesøg ifm hjælpemidler drøftet. Såfremt en terapeut fra 
sygehuset foretager et hjemmebesøg skal kommunen kontaktes forinden. Dette udløser 
efterfølgende en besøgskode.  
Aftalt at udvalget/gruppen udarbejder en statistik over omfanget, evt. type af pt. samt 
drøfter betalingsreglerne (Irene Vils fremfinder cpr.nr. til undersøgelsen). Dette 
materiale danner grundlag for en efterfølgende drøftelse i dette forum.  
 
- Forum for IT og forretningsgange: der er sat fokus på de elektroniske 
genoptræningsplaner. Der kan sendes via systemet til Skive, Viborg og Ålborg uden 
problemer, men det kniber med at modtage fra de øvrige kommuner, hvilket skyldes 
tekniske problemstillinger. Afventer en løsning i juni måned vedr. Thisted Kommune. 
Morsø Kommune holder møde i dag med CSC. SCS har påtaget sig opgaven med at 
løse problemstillingen med genoptræningsplanen.  
Thisted Kommune vil gerne afprøve modtagelse af kommunerapporter (varsling ifm 
færdigbehandlede pt.) dette afventer at genoptræningsplanen virker. 
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- Forum for forebyggelse af uhensigtsmæssige indlæggelser. Herunder fremlæggelse af 
Projektbeskrivelse v/Bente Øllgaard (bilag) 
Orientering af den medsendte projektbeskrivelse. Gruppen har tænk at udtage enkelte 
journaler, opfølgning af fælles hjemmebesøg samt fremskudt visitation. Sygehuset rolle 
bliver at pege patienter ud, der skal have disse besøg. Forventer at dette kræver 1 
lægefaglig person samt 1 sygeplejersker, der har indsigt i EPJ (2 x 37 timer).  
 
Forslag om at inddrage allerede udarbejdede undersøgelser med Glostrup-modellen. 
Desuden kunne patienter, der har været indlagt under 48 timer, være en alternativ 
fokusgruppe.  
 
Aftalt at der findes en løsning på ressourcedelen (½ fra sygehus og ½ fra kommunen), 
og at projektet igangsættes så hurtig som muligt. Projektet blev godkendt.  
 

4. Opfølgning på punkt 7 fra Sundhedskoordinationsudvalgets møde den 21.4. inkl. 
statistikker (bilag) 
Drøftelse af sagen og hvordan vi i Thisted Kommune får den fordeling på almen 
og specialiseret genoptræning svarende til landstallene? v/Helge Yde 
Nordjylland og dermed Jammerbugt, Thisted og Morsø ligger markant forskelligt ift 
landsgennemsnittet på almen og specialiseret genoptræning i 2008. Målsætningen på 
landsplan ligger på 30/70.  
Problemstillingen drøftet. Det blev påpeget, at sygehuset ikke har økonomiske 
incitamenter ift ovennævnte, men udelukkende faglige. Det er vigtigt at få opbygget et 
tillidsforhold parterne imellem. Aftalt at der løbende er fokus på tallene.  
 

5. Hvordan er situationen med hensyn til fremsendelse og modtagelse af 
elektroniske genoptræningsplaner i Sygehus Thy-Mors optagerdistrikt? v/Helge 
Yde 
Drøftet  
 

6. Information om fælles ansøgning i forhold til SATS-puljemidler (Thisted 
Kommune og Sygehus Thy-Mors) v/Mona Klit og Anette Hedegaard 
Der er søgt om SATS pulje midler – godt 1 mill. kr. til sygehuset og kommunen i 3 år.  
Resultatet af ansøgningen afventes. 
 

7. Orientering omkring arbejdsgangsanalyse på misbrugsområdet v/Anette 
Hedegaard 
Hans J. Ravnborg orienterede om at der har været afholdt 2 temadag – og der er 
planlagt en afsluttende dag den 28.8. 
 
Bente Øllgaard orienterede kort fra KOL rehabilitering: er ved at være klar til opstart af 
det 1. forløb midt i august. Der har været afholdt orienterende og afklarende møder med 
såvel praktiserende læger som Medicinsk ambulatorium.  
Det er aftalt, at de praktiserende læger og Medicinsk ambulatorium får en beskrivelse 
på, hvordan de skal henvise disse patienter. Desuden komer der til at ligger en 
beskrivelse af tilbuddet på Nordjysk Sundheds hjemmeside.  
 

8. Eventuelt 
Næste mødedato 26.08.2009 
 
 
Referent: Irene Katholm 
10.06.09 

  


